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Wprowadzenie strefowej ochrony gatunków zwierząt miało być w odniesieniu do ptaków elementem 

podnoszącym poziom ochrony ich populacji przy równoczesnej zabezpieczenia kluczowych 

fragmentów biotopów, w których bytują. W przypadku kuraków leśnych strefy miały przyczynić się do 

zahamowania spadku ich liczebności. Od wprowadzenia tego prawnego narzędzia (1995) minęło ponad 

25 lat ochrony strefowej tych gatunków, a obecny status głuszca i cietrzewia jest określany jako 

„zagrożony”, przy czym brak spadku liczebności odnotowuje się tylko tam, gdzie prowadzi się 

wsiedlenia. Przyczynom sytuacji, że nie jest tak dobrze jak miało być poświęcam to wystąpienie. 

Oczekuję bowiem, że dyskusja nad tymi przyczynami pozwoli je usunąć i naprawić to z założeń dobre 

narzędzie. Dodatkowe pytanie brzmi: czy ochrona gatunków zagrożonych realizowana w parkach 

narodowych powinna być również oparta o tworzenie stref ochronnych?  

 

 


